
88498432سرويس ورزشي

در فاصله 18 ماه تا المپيك برزيل، جنب و جوش مسئولان ورزش براي 
حضور پر قدرت كاروان ايران در ريو شدت گرفته است. در همين راستا 
مسئولان كميته ملي المپيك اين روزها در جلسات مختلف با روساي 
فدراسيون هاي ورزشي آخرين وضعيت تيم ها را بررسي مي كنند تا مانند 
دوره هاي پيش نش��ود كه مديران وقت تنها در ماه هاي آخر منتهي به 
المپيك به ياد حمايت از ورزشكاران و تيم هايي كه شانس كسب سهميه 
المپيك را دارند مي افتادند تا زمان براي آماده سازي المپيكي ها از دست 
برود. به همين خاطر صبح ديروز كيومرث هاشمي از سئول به غرب تهران 
و مجموعه ورزشي آزادي رفت. او ابتدا مهمان فدراسيون واليبال بود و از 
شيريني طلاي واليبال در اينچئون و حمايت از اين رشته براي صعود به 
المپيك گفت و در ادامه به ساختمان چند صد متر بالاتر يعني فدراسيون 
كشتي رفت و در ديدار با رسول خادم از لزوم نگاه ويژه به كشتي به عنوان 
رشته اي كه بار اصلي مدال هاي المپيك روي اين تيم است صحبت كرد. 
درخش��ش خير ه كننده واليبال در س��ال هاي گذش��ته و قرار گرفتن 
بلندقامتان ايران در بين تيم هاي برتر واليبال دنيا سبب شده واليبال 
يكي از رشته هايي باشد كه شانس زيادي براي كسب سهميه المپيك 
براي اولين بار دارد. به همين خاطر بود كه رئيس كميته ملي المپيك 
ديروز مهمان ويژه رئيس فدراس��يون واليبال بود تا آخرين ش��رايط 
واليباليست ها را بس��نجد. در جلسه كيومرث هاش��مي با محمدرضا 
داورزني دو طرف به بررسي و هماهنگي برنامه هاي واليبال ايران براي 
صعود به المپيك 2016 ري��و و هدف گذاري به منظور كس��ب نتايج 

درخشان و در صورت امكان رفتن بر روي سكوي المپيك پرداختند. 
كيومرث هاشمي در اين جلسه، بي حاش��يه بودن فدراسيون واليبال 
را يكي از عوامل موفقيت اين فدراس��يون دانس��ت و گفت: »واليبال 
موفقيت هاي مس��تمر اخيرش را مديون مديريت با ثباتش است. اين 
موفقيت ها موجب شادابي و خوشحالي در سطح جامعه شد. از جمله 
موفقيت هاي واليبال مي توان به مدال طلاي بازي هاي آسيايي اشاره 
كرد كه اين مدال طلا واقعاً لذت ديگري داش��ت. اين فدراس��يون در 
زمينه اقتصادي و تأمين منابع مالي معتبر و جذب اسپانسر نيز عملكرد 
مثتبي داشته است. كاروان ايران در بازي هاي ساحلي آسيا، مسابقات 
آسيايي و پاراآسيايي 2014عملكرد خوبي داشت، اما المپيك شاحص 
اصلي ارزيابي ورزش كشورها است و طبيعي است كه ما براي المپيك 

بيشترين توان خود را بگذاريم.«
سپس داورزني گزارشي از روند ميزباني ها و مسابقات سال 2015 ايران 
داد و درباره اتفاقات و تصميمات كنگره 2014 و جلسه هيئت رئيسه 
كنفدراسيون واليبال آس��يا و دو فرمول صعود به المپيك توضيحاتي 
را ارائه كرد. وي با اش��اره به برنامه هاي آينده فدراسيون و هدفگذاري 
براي حضور موفقيت آميز در المپيك 2020 گفت: »فدراسيون واليبال 
در هشت سال گذشته بدون توقف كار كرده است و حتي در مقاطعي 
از زمان هش��ت تيم در اردو بودند يا در خارج از كشور مسابقه داشتند. 

تلاش كرديم كه بهترين خدمات را به تيم ملي ارائه كنيم. ما از سال 86 
استارت زديم و يك پوست اندازي در تيم ملي ايجاد شد. زماني كه ششم 
آسيا بوديم خواستيم كه صعود كنيم و بالاتر برويم و هدف مان سكوي 

المپيك شد كه شايد آن زمان خنده دار به نظر مي رسيد.«
  حمايت وي ژه از كشتي، شرط موفقيت در ريو

پس از واليبال، فدراس��يون كش��تي مقصد بعدي رئيس كميته ملي 
المپيك در راستاي هماهنگي با فدراسيون هاي اعزامي به المپيك ريو 
بود. به هر حال كشتي به رغم تمام نامهرباني ها و كمبودهايي كه گوش 
شكسته ها داشته اند، همواره در بازي هاي آسيايي و المپيك بيشترين 
مدال را براي كاروان ايران به ارمغان آورده   اس��ت. رئيس كميته ملي 
المپيك در جلسه با رسول خادم رئيس فدراسيون كشتي گفت: »كشتي 
ويترين ورزش ما در جهان حضور در المپيك هاست و ما در اين راستا دو 
موضوع را دنبال مي كنيم؛ اول كسب سهميه حضور در المپيك و سپس 
كسب سهميه و مدال بيشتر نسبت به دوره قبل. استنباط من اين است 
كه ما مي توانيم مشروط به حمايت هاي همه جانبه از فدراسيون هاي 
مدال آور به اين هدف برسيم و كميته المپيك وظيفه خود مي داند كه 

از رشته هاي مدال آور حمايت كند. 
هاشمي تأكيد كرد: »ما رشته هاي ورزش خود در المپيك را به سه گروه 
تقسيم كرده ايم، گروه اول رشته هاي مدال آوري مانند كشتي، تكواندو، 
وزنه برداري و يك رشته در دووميداني، گروه دوم رشته هايي كه اگر توجه 
شود شانس كسب مدال را دارند و سوم رشته هايي است كه فقط هدف 
حضور است و هر رشته اي كه سهميه كسب كند راهي برزيل مي شود. 
بيشترين سهم و توجه به كمك هاي مالي از طرف كميته ملي المپيك به 
گروه اول تعلق مي گيرد، چون اين رشته ها ويترين ما هستند و در همين 
راستا نيز برگزاري نشست هايي با اين فدراسيون ها در محل فدراسيون را 
برگزار مي كنيم و در اين ميان مي دانيم كه فدراسيون كشتي بار سنگيني 
در المپيك 2016 بر دوش دارد.« رئيس كميته ملي المپيك در پايان 
گفت: »نگاه اصلي ما به كشتي به عنوان رشته اول در بازي هاي المپيك 
است و اين رشته مي تواند به شرطي كه حمايت ويژه شود شانس كسب 
مدال هاي خوش رنگ در هر دو رشته در المپيك ريودوژانيرو را داشته 
باشد و اين رشته بايد حمايت همه جانبه ش��ود. سياست ما بيشترين 

توجه مالي به كشتي به يك رشته مدال آور است.«

سرانجام بعد از كش و قوس فراوان، خاكپور براي 
نشستن روي نيمكت تيم ملي اميد انتخاب شد؛ 
انتخابي كه بايد خيلي قبل تر انجام مي ش�د اما 
مسئولان و تسويه حس�اب هاي شخصي باعث 
شد بعد از آنكه زمان زيادي از دست رفت، سكان 

هدايت تيم اميد به دست خاكپور داده شود. 
در حالي كه زمان زيادي ص��رف پرونده بي نتيجه 
كرانچار ش��د، حالا يك مربي داخلي روي نيمكت 
تيم اميد نشس��ته اس��ت. مربي اي كه آيت اللهي، 
رئيس كميته فني و توس��عه فدراس��يون فوتبال 
تأكيد دارد پس از برگزاري هشت جلسه به عنوان 
سرمربي تيم ملي انتخاب شده است: »اين انتخاب 
حاصل خرد جمعي است. در جلسه هفته گذشته به 
اين نقطه نظر رسيده بوديم كه خاكپور را به عنوان 
سرمربي انتخاب كنيم، اما به دليل مصاحبه كاشاني 
نتوانستيم اين موضوع را همان موقع اعلام كنيم. 
در نهايت طي س��ه روز گذش��ته نيز دوباره در اين 
باره بحث كرديم و در آخر در بين گزينه هاي مطرح 
شده خاكپور را واجد شرايط ديديم و با رأي تمامي 
اعضاي كميته فني )احس��اني، محصص، معيني 
و بنده( خاكپور به عنوان س��رمربي تيم ملي اميد 
انتخاب ش��د. برنامه و صحبت هايي كه او ارائه داد 
در مجموع مورد نظر تمام��ي اعضاي كميته فني 

قرار گرفت. در آخرين جلس��ه  هم بود كه خاكپور 
برنامه هايش را داد و در نهايت تصويب ش��د كه به 
عنوان سرمربي تيم ملي انتخاب شود. زيرا او همه 
فاكتورها را براي سرمربيگري تيم فوتبال اميد داشت 
و تمامي اعضاي كميته فني ب��ه روي خاكپور نظر 
مثبت داشتند و اميدوارم با هدايت خاكپور تيم اميد 
بتواند به المپيك برود. اما بايد نگاه همه به تيم اميد 
همانند نگاه به تيم بزرگسالان باشد و به قول خاكپور 
تيم اميد گذرگاهي براي تيم بزرگسالان است و هر 
كس مي خواهد به تيم ملي بزرگسالان برسد بايد به 
اين گذرگاه عبور كند. در واقع پس از جام ملت هاي 

آسيا اولويت همه ما تيم المپيك است.«
محمد خاكپ��ور س��رمربي جديد تي��م فوتبال 
اميد صبح چهارش��نبه )روز گذش��ته( به همراه 
آيت اللهي، رئي��س كميته فني فدراس��يون در 
محل تمرين تيم اميد حاضر و به بازيكنان معرفي 
شد و اگر چه خاكپور در تمرين روز گذشته بيشتر 
تماش��اگر بود و اس��تارت اصل��ي كار او از امروز 
مي خورد اما با اين وجود تيم اميد بعد از مدت ها 
بلاتكليفي سرانجام روز گذشته زير نظر كادر فني 
جديد تمرين كرد. البته ساير اعضاي كادر فني 
هنوز انتخاب نشده اند و قرار است به زودي معرفي 
شوند اما مجيد صالح به عنوان دستيار خاكپور در 

تيم اميد انتخاب شده است. 
نشس��تن روي نيمكت تيم ملي اميد بدون شك 
ريس��ك بزرگي اس��ت، خصوصاً كه همه انتظار 
دارند اين تيم راهي المپيك ش��ده و حس��رتي 
چندين و چندساله را پايان دهد و سرمربي اميد 
هم به خوبي به اين مسئله واقف است: »اگر نيت 
ما حركت در جهت س��رافرازي كشورمان باشد، 
پذيرش اين مس��ئوليت حتي اگر ريسك بالايي 
هم داشته باشد، ضروري اس��ت و شما به عنوان 
كسي كه چنين نيتي داريد بايد آن را قبول كنيد. 
به عنوان يك عضو كوچك جامعه فوتبال قرعه به 
نام من افتاد كه سرمربيگري تيم اميد را بر عهده 
بگيرم. خودم را مديون فوتبال مي دانم و حالا زمان 
آن است تا تجربه اي را كه كسب كرده ام در اختيار 
فوتبال بگذارم و در واقع به نوعي احساس تكليف 
كردم. البته من به  تنهايي نمي توانم كاري كنم و 
خواهش من اين است كه همه دست به دست هم 
دهيم تا بتوانيم تيم خوبي را آماده كنيم. تلاش 
مي كنيم تيم را ب��ه المپيك برس��انيم و مردم را 
خوشحال كنيم، مس��لماً وقتي نيت خوشحالي 
مردم باشد قطعاً اين كار انجام مي شود. از لحاظ 
فني بازيكنان مستعدي داريم و اما فرصت زيادي 
براي تغيي��رات در اين مرحله نداريم. تنها س��ه 

ماه تا مس��ابقات مرحل��ه اول مقدماتي المپيك 
باقيمانده كه بر همين اساس حدود 42 روز زمان 
داريم تا بازيكنان را تمرين بدهيم و در باقي روزها 
بازيكنان در اختيار تيم هاي باشگاهي هستند. با 
اين وجود با توجه به اينكه در اردويي كه در قطر 
داشتيم، به مدت 10 روز در كنار بازيكنان بودم، 
شناخت خوبي از اين تيم دارم. بازيكنان تيم ملي 
اميد قابليت هاي زيادي دارند اما اين را هم بگويم 
كه ما تا زمان مسابقه ها به لحاظ فني كار خاصي 
نمي توانيم بكنيم و تنها بايد تلاش كنيم به اين 
تيم شخصيت ملي بدهيم. اعتقاد من اين است كه 
در 40 سال گذشته تيم اميد هويت ملي نداشت 
و به همين دليل به المپي��ك نرفتيم. ما به دنبال 
انسجام تيمي هس��تيم و اميدوارم كه از آزمون 

پيش رو سربلند بيرون بياييم.«
در حالي كه خاكپور از نام ب��ردن صالح به عنوان 
دستيار خود امتناع مي كند و او را همكار مي خواند، 
مربي تيم اميد تأكيد مي كند كه اين آخرين باري 
اس��ت كه نفر دوم بودن را قبول مي كند: »بعد از 
صحبت با خاكپور، فضا را ب��راي كار در تيم اميد 
بس��يار مس��اعد ديدم. فضايي كه اختيارات فني 
و موارد ديگر را ش��امل مي ش��ود؛ مواردي چون 
حمايت هايي ك��ه از اين تيم قرار اس��ت صورت 
گيرد. خاكپور عنوان كرد كه اين مجموعه تلاش 
مي كند ديدگاه ها را نسبت به تيم اميد تغيير دهد 
و اميدوارم بتوانيم به المپيك صعود كنيم. البته 
بحث تيم ملي از تيم هاي باش��گاهي جداست و 
خاكپور شخص كمي نيست كه من همكاري با او 
را پذيرفتم. اما براي آخرين بار است كه جايگاه نفر 

دومي كادر فني يك تيم را انتخاب مي كنم.«
انتخاب خاكپور از سوي بسياري از پيشكسوتان 
فوتبال انتخاب به جايي بوده، اما به شرط آنكه از او 
حمايت هم بشود. پورحيدري معتقد است خاكپور 
انتخاب خوبي است اما به شرط آنكه شرايط براي او 
مهيا شود: »خاكپور بازيكن بسيار خوبي بود و مربي 
با دانشي هم محسوب مي شود. او دانش بالايي دارد 
و اميدوارم كه در كارش موفق شود، چراكه جواني با 
انگيزه است و البته بايد امكانات لازم در اختيارش 
قرار بگيرد.« پيرواني كه خود نيز تجربه نشستن 
روي نيمكت اين تيم را دارد معتقد است بايد همان 
ارزش تيم بزرگس��الان را براي تيم اميد هم قائل 
باشند: »خاكپور انتخاب خوبي است. اما اميدوارم 
او را نسوزانند. چراكه اگر همكاري هاي لازم را با او 

انجام ندهند، خاكپور هم نمي تواند موفق شود.«
بدون شك هم همين طور اس��ت. اينكه خاكپور 
به حمايت مس��ئولان و فراهم بودن شرايط براي 
شكستن طلسم المپيك نياز دارد و نمي تواند در 
غير اين صورت از عهده وظيفه خطيري كه به عهده 

او گذاشته شده بر آيد.
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خاكپور: به تنهايي نمي توانم كاري بكنم
اولين تمرين تيم اميد زير نظر كادر فني جديد

هاشمي: واليبال مي تواند در ريو روي سكو برود
كشتي ويترين ورزش ايران در المپيك است

شيوا نوروزي

روبن بهترين ورزشكار هلند در سال 2014 
س��تاره بايرن موني��خ ب��ه عن��وان 
بهترين ورزش��كار هلند در س��ال 
2014 انتخاب ش��د. آري��ن روبن 
شايس��ته اين انتخاب بود، چراكه 
در اين سال نمايش خيره كننده اي 
از خود داشت. او در سال 2014 در 
جام جهاني بازي هاي بسيار خوبي را 
به نمايش گذاشت و با لاله هاي نارنجي به مدال برنز دست يافت. او 
با بايرن مونيخ هم قهرماني در بوندس ليگا را به دست آورد تا ثابت 
كند شايسته اين انتخاب است. روبن در فصل جاري هم يكي از 

بهترين بازيكنان بايرن مونيخ بوده است. 

لو: مي خواهم تاريخ ساز شوم 
س��رمربي تيم ملي فوتب��ال آلمان 
به دنبال قهرمان��ي در يورو 2016 
اس��ت. او مي خواه��د ب��ا ژرمن ها 
تاريخ س��از ش��ود. البته يوآخيم لو 
در سال 2014 توانست با تيم ملي 
فوتبال آلمان دس��ت به كار بزرگي 
بزند و قهرمان جام جهاني ش��ود. 
بدون شك اين مربي آلماني يكي از بهترين مربيان در سال 2014 
بوده است. يوآخيم لو آرزو دارد به موفقيت هاي بيشتري دست 
يابد. او قهرماني در يورو 2016 را مي خواهد و براي اين كار از هيچ 

تلاش و كوششي دريغ نمي كند. 

انريكه: بهتر از اين نمي شد بازي كنيم 
آبي  و اناري پوش��ان كاتالونيا در دور 
برگش��ت از مرحله يك ش��انزدهم 
نهايي جام حذفي اسپانيا، ميهمان 
دسته سومي خود اوئسكا را با نتيجه 
قاطع هشت بر يك در هم كوبيدند 
تا در مجموع با برتري 12 بر يك به 
مرحله يك هشتم نهايي صعود كنند. 
انريكه سرمربي تيم فوتبال بارسلونا با تمجيد از بازيكنانش گفت: در 
اين بازي هيچ نقطه ضعفي از بازيكنانم نديدم. ما مقابل تيمي بازي 
كرديم كه به نظر من حقش بيشتر از بازي در دسته سوم است. هر 

چند بازيكنانم مي توانستند عملكرد بهتري داشته باشند. 

رئال مادريد با پيروزي پرگل مقابل كروز آزول مكزيك به فينال 
جام باشگاه هاي جهان راه يافت. درمرحله نيمه نهايي رقابت هاي 
جام باش�گاه هاي جهان، رئال مادريد موفق شد با نتيجه پر گل 

چهار بر صفر مقابل كروز آزول مكزيك به برتري برسد. 
س��رخيو راموس در دقيقه 15 اولين گل بازي را به ثمر رساند. هر 
چند در اين بازي كروز تيم دست و پا بسته اي نبود، اما كريم بنزما در 
دقيقه 36 اختلاف را به دو گل رساند تا شاگردان آنچلوتي با پيروزي 
دو بر صفر در نيمه اول به رختكن بروند. نيمه دوم در حالي آغاز شد 
كه به نظر مي رس��يد با توجه به دو گلي كه رئال پيش اس��ت بازي 
دفاعي را به نمايش بگذارد اما در شروع نيمه دوم گرت بيل گل سوم 
را وارد دروازه كروز كرد. اين پاي��ان كار نبود چراكه رئالي ها يك بار 
ديگر توسط ايسكو دروازه حريف را باز كردند تا رئال با اقتدار راهي 
فينال جام باشگاه هاي جهان ش��ود. اين در حالي بود كه در دقيقه 
49 يك ضربه پنالتي به سود كروز آزول اعلام شد و كاسياس ضربه 
تورادو را مهار كرد. رئال مادريد در فينال مسابقات با برنده سن لورنزو 

و اوكلند س��يتي ديدار خواهد كرد. اين بيست و يكمين برد متوالي 
رئالي ها در ديدارهاي مختلف بود كه مقابل ديدگان سپ بلاتر رئيس 
فيفا رقم خورد. در اين ديدار هر چند رونالدو گلي به ثمر نرساند، اما 

پايه گذار دو گل از چهار گل بود. 

  آنچلوتي: از هر جهت براي ديدار نهايي آماده ايم 
سرمربي رئال مادريد پس از صعود تيمش به فينال جام جهاني باشگاه ها 
گفت: خوشحالم كه اولين ديدارمان در اين جام با پيروزي به پايان رسيد. 
بازي آساني نداش��تيم و تنها به خاطر عملكرد خوب بازيكنانم بود كه 
توانستيم به اين برد پر گل دست يابيم. خوشحالم به فينال راه يافتيم، 
ولي كار ما هنوز تمام نشده است و بايد بتوانيم در ديدار نهايي نيز عملكرد 
خوبي داشته باشيم. فرقي نمي كند در فينال با چه تيمي روبه رو شويم. از 
هر جهت براي فينال آماده هستيم. آنچلوتي با تمجيد از عملكرد خوب 
كاسياس گفت: اگر پنالتي تيم مكزيكي تبديل به گل مي شد شايد جريان 
بازي تغيير مي كرد كاسياس واقعا ما را نجات داد. در حال حاضر انگيزه 
زيادي در بين بازيكنان ايجاد شده كه ابتداي فصل در آنها نمي ديدم. 
بازيكنانم در هر بازي براي كسب برد وارد زمين مي شوند و آن چيزي 
است كه من مي خواهم. فعلًا تيمم متحول شده و توانسته 21 پيروزي 
پياپي كسب كند. اميدوارم كه روند پيروزي هاي ما ادامه داشته باشد. من 

عاشق رئال مادريد هستم و دوست دارم سال ها در اين تيم بمانم. 

رئال مادريد فيناليست جام باشگاه هاي جهان شد
با پيروزي مقابل كروز وحيد صابري

    فوتبال اروپا

تك تك كارت هاي معافيت بررسي مي شود
روزي كه علي دايي سرمربي سابق پرسپوليس بحث كارت هاي پايان خدمت 
بازيكنان فولاد خوزستان را مطرح كرد كمتر كسي تصور مي كرد اين پرونده 
اينقدر بزرگ شود كه حالا حتي بازيكناني هم كه به خدمت سربازي رفته اند 
از ترس اينكه كارتشان جعلي باشد هر روز مصاحبه مي كنند كه ما فلان جا 
خدمت كرديم و چگونه كارت گرفتيم، البته ناگفته نماند كه بحث برخورد با 
متخلفين هنوز در حد حرف باقي مانده اما ديروز ناصر سراج رئيس سازمان 

بازرسي كل كشور خبر از بررسي تمامي كارت  هاي معافيت 
بازيكنان فوتب��ال داد.  »به لحاظ قانوني حق افش��اي 
گزارش هاي س��ازمان بازرسي 

را نداري��م اما به ص��ورت دقيق 
در حال بررسي تك تك كارت هاي 

معافيت بازيكنان فوتبال هس��تيم.« 
اين طور كه به نظ��ر مي آيد بايد منتظر 

رونمايي از چهره هاي  جديدي در خصوص 
تقلب در كارت پايان خدمت و معافيت باشيم، 
هرچند اين روزها بيش��تر از اي��ن در انتظار 
محكوميت و تنبيه بازيكنان خطاكار هستيم؛ 

تنبيهي كه هنوز انجام نشده است.

پرسپوليس و مديرعاملي تازه!
حميدرضا سياس��ي چه كار كرده كه حتي با وثيقه ه��م از اوين بيرون 
نمي آيد؟ اين سؤالي اس��ت كه اين روزها ذهن هواداران پرسپوليس را 
خيلي سخت مشغول كرده است. كس��ي هم به درستي پاسخگوي آن 
نيست، مس��ئولان هيأت  مديره باش��گاه هم فقط وعده و وعيد بيهوده 

مي دهند و صحبت از روزهاي خوب آينده مي كنند، 
اما ديروز خبري روي خروجي خبرگزاري ها قرار 
گرفت مبني بر اينكه پرسپوليسي ها بهتر است به 
فكر مدير عاملي جديد و البته كارآمد براي خود 

باشند. گفته مي شود در جريان حضور حسين 
كلان��ي و بهروز منتقم��ي اعضاي هيأت 
مديره باشگاه پرسپوليس در دادسرا به آنها 
گفته شده سياسي در اوين خواهد ماند 
و حتي در صورت آزادي ديگر نمي تواند 
مدير عامل پرسپوليس باقي بماند. اين 
به آن معناست كه پرسپوليسي ها بايد 
چشم به راه مدير عاملي تازه باشند؛ 
مدير عاملي كه بي ترديد با تغييرات 

ريز و درشت و تازه وارد مي شود.
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خاكپور قرباني؛ اميد حسرت به دل
تيم اميد سرانجام سرمربي جديد خود را شناخت. فدراسيون فوتبال با 
انتخاب محمد خاكپور به عنوان سرمربي نشان داد كه اهميتي به صعود 

يا عدم صعود به المپيك ريو نمي دهد. 
هفته هاس��ت كه از رفتن نلو وينگادا مي گذرد. بع��د از افتضاح اميدها 
در بازي هاي آسيايي بود كه با سرمربي پرتغالي قطع همكاري شد. از 
صحبت هاي متناقض اهالي فدراس��يون مي شد حدس زد كه انتخاب 
جانشين وينگادا چند ماهي به طول مي انجامد. همين اتفاق هم افتاد 
و حالا با گذشت سه ماه بالاخره حكم سرمربي جديد زده شد. كاپيتان 
اس��بق تيم ملي فوتبال در حالي عهده دار اين مسئوليت سنگين شده 
است كه پيش از اين افراد زيادي تلاش كردند گزينه هاي مد نظر خود 
را به تيم المپيك تحميل كنند. در اين بين حبيب كاشاني هر كاري از 
دستش برمي آمد انجام داد تا شايد زلاتكو كرانچار را بتواند به نيمكت 
اميدها نزديك كند. منتها انگ ه��اي اخلاقي كه به او زدند تومار مربي 

كروات را هم پيچيد تا حاج حبيب هم كمكي از دستش برنيايد. 
خاكپور انتخاب نهايي همه آنهايي بود كه هميشه خود را دلسوز اميدها 
نش��ان داده اند، انتخابي كه از نظر فني هيچ توجيه��ي نمي توان براي 
آن يافت. بازي هاي خوب و غيرتمندان��ه او در تيم ملي هنوز در خاطر 
فوتبال دوس��تان اس��ت؛ مدافعي كه با حضورش خيال ساير بازيكنان 
راحت بود و مهاجمان حريف به س��ختي به دروازه ايران مي رسيدند. 
سال ها گذشت و خاكپور به خارج از كشور رفت و در فوتبال امريكا به 
مربيگري پرداخت. در فوتبال ايران همواره او به عنوان فوتباليس��تي 
بي حاشيه و متين معروف بوده. اگرچه اين مسئله فاكتور مثبتي براي 
سرمربي اميدها محسوب مي شود، اما براي موفقيت و صعود به المپيك 

فاكتورهاي ديگري هم بايد مد نظر قرار مي گرفت. 
كارنامه مربيگري خاكپور آنقدر ضعيف است كه بررسي آن زمان زيادي 
احتياج ندارد. از س��ال 2000 كه او به امريكا رفت تاكنون تنها دو بار در 
يك تيم حرفه اي مربيگري كرده، آن هم به عنوان دستيار. مدت كوتاهي 
دستيار مايلي كهن در فولاد خوزستان بود و در استيل آذين نيز كه به طرز 
عجيبي به دسته پايين تر سقوط كرد هم چند ماهي سمت كمك مربي را 
برعهده داشت. با اين تفاسير بايد از مسئولان فدراسيون پرسيد چطور بعد از 

جلسات متعدد رأي به سرمربيگري مربي با اين رزومه ضعيف داده اند!
نزديك به چهار دهه است كه حس��رت ديدن تيم اميد در المپيك به 
دل فوتبالي ها مانده. هر بار كه اميدها ناكام به خانه باز مي گردند وعده 
تقويت كادر فني و توجه بيش��تر به اين تيم از سوي مسئولان مطرح 
مي ش��ود، اما به مرحله عمل كه مي رس��د خلاف آنها ثابت مي ش��ود. 
كفاشيان و همكارانش در اين مدت همواره حرف از آمدن مربي كاربلد 
زدند، مربي كه در چنين شرايط حساس��ي دواي درد ناكامي هاي تيم 
المپيك باشد. بااين وجود بازهم شاهد روي كار آمدن مربي هستيم كه 
پيشينه قوي در اين عرصه ندارد. تأكيد بر بي حاشيه بودن خاكپور بدون 
شك نمي تواند دليل قانع كننده اي براي انتخاب جانشين وينگادا باشد. 
در اين سال ها مربيان زيادي شانس خود را روي نيمكت اميد امتحان 
كرده اند كه متأسفانه همگي پس از كسب نتايج ضعيف يا بركنار شده اند 
يا خودشان نامه استعفايشان را امضا كردند. به عنوان نمونه مي توان به 
غلام پيرواني اش��اره كرد؛ مربي بي حاش��يه و با اخلاق. اما بااين وجود 
شاغلام هم نتوانست دردي از دردهاي اميد درمان كند. حال چه اتفاقي 

افتاده كه آقايان مي خواهند اشتباهات گذشته را دوباره تكرار كنند؟!
به نظر مي رسد فدراس��يون فوتبال براي آنكه جاي هيچ انتقادي براي 
منتقدان باقي نماند سرمربي را برگزيد كه هيچ مخالفي نداشته و پرونده 
مربيگري اش هم خالي از هرگونه ناكامي بزرگ باش��د. وگرنه بر كسي 
پوشيده نيست كه رسيدن به المپيك نيازمند تجربه بالاست، به ويژه 
براي تيمي كه در چند وقت اخير با حواش��ي زيادي دست و پنجه نرم 
كرده و دل كسي هم به حالش نمي سوزد. سؤال روز اين است: خاكپوري 
كه مدت ها در فوتبال ايران فعال نبوده چگونه مي خواهد با حاشيه ها 
بجنگد و از پس مشكلاتي برآيد كه مختص فوتبال ما است و بس؟ به 
نظر مي رسد خاكپور قرباني تازه فوتبال ماس��ت و اميدها نيز در پي او 

يعني حسرت ديدن المپيك 40 ساله مي شود.

دوستي مهر: ورزش بايد از مدارس شروع شود 
دوستي مهر گفت: با شرايطي كه زندگي آپارتمان  نشيني براي فرزندان 
ما رقم زده است، المپيادهاي درون مدرسه اي اكنون يك نهضت بزرگ 
است. همواره اعتقاد داشته ام كه ورزش بايد از پايه و مدارس شروع شود 
و چيزي بهتر از برگزاري چنين المپيادهاي نيست كه بتواند توانمندي 
ورزشي دانش آموزان را نمايان كرده و به سمت ورزش قهرماني سوق 
دهد. در ي��ك كلاس 30 نفره دكت��ر، مهندس، قاضي، فوتباليس��ت، 
بسكتباليس��ت و... پش��ت نيمكت نشسته كه ورزش��كاران آن فقط با 
برگزاري رقابت هاي منظم ورزشي نمايان مي شوند. به اعتقاد من امثال 
مهدوي كياها، مجيدي ها اكنون هم پشت نيمكت ها هستند و فقط بايد 

با جدي گرفتن مسابقات درون مدرسه اي آنها را پيدا كرد. 
-----------------------------------------------------------

پيروزي تيم ملي فوتبال بر كايزري چيف 
ديدار تيم ملي فوتبال ايران و كايزري چيف با نتيجه دو بر صفر به سود 
ملي پوشان ايران به پايان رس��يد. تيم ملي فوتبال ايران كه در اردوي 
آمادگي آفريقاي جنوبي به سر مي برد، صبح ديروز از ساعت 11 به وقت 
محلي به مصاف تيم كايزري چيف رفت و باگل هاي س��ردار آزمون و 

مرتضي پورعلي گنجي به پيروزي رسيد.
-----------------------------------------------------------

دايي به فينال جام ملت هاي آسيا دعوت شد
علي دايي سرمربي اس��بق تيم ملي به عنوان يكي از مشاهير قاره كهن 
براي تماشاي ديدار فينال جام ملت هاي آسيا 2015 استراليا به اين كشور 
دعوت شد. دايي به همراه چند بازيكن بزرگ ديگر قاره آسيا  چندي پيش 

به عضويت تالار مشاهير كنفدراسيون فوتبال آسيا درآمدند.

  چـهـره ها / فريدون حسن

مسئولان ورزش حمايت خود را عملي كنند
يكي از دغدغه هايي كه هميشه از سوي ورزش��كاران مدال آور ايران مطرح بوده، توجه بيش از حد 
مسئولان ورزش به يك رشته خاص و ناديده گرفتن زحمات آنها بوده است. اين موضوع در خصوص 
قهرمانان و مدال آوران جانباز و معلول البته پررنگ تر از بقيه است. آنها مي گويند علاوه بر تبعيضي كه 
گفته شد نگاه مسئولان ورزش به ورزشكاران سالم با قهرمانان جانباز و معلول كاملا متفاوت و بسيار 
آزاردهنده است. سيامند رحمان قهرمان وزنه برداري پارالمپيك و پاراآسيايي آخرين كسي است كه 
در اين خصوص لب به اعتراض گشوده است. او مي گويد: »متاسفانه هر قدر 
هم حرف بزنيم هيچ اتفاقي نمي افتد. من با يك طلاي پارالمپيك يك 
سوم يك ورزشكار سالم كه همين مدال را دارد از صندوق حمايت از 
قهرمانان و پيشكسوتان حقوق مي گيرم، اين چه عدالتي است؟ تازه يك 
ماه حقوق مي دهند و سه ماه خبري از آن نيست. فدراسيون 
جانبازان همواره از ما حمايت كرده است اما مسئولان 
ورزش هم بايد وارد گود شوند و حمايت خود را علني 

نشان دهند. اميدوارم اوضاع بهتر شود.«

مشتريان پر و پا قرص براي سرخابي ها!
بحث واگذاري دو تيم پرسپوليس و استقلال  به بخش خصوصي موضوع نخ نما شده اي است كه به 
نظر نمي رس��د تا مدت ها بتوان پاياني براي آن متصور بود. با اين حال هر از چند گاهي اين مس��ئله 
رسانه اي مي شود، تحركاتي انجام مي شود ولي هر بار به دليل نامشخص بودن بسياري از مسائل در 
اين دو باشگاه همه چيز مسكوت مي ماند،  امس��ال هم مطابق سنوات گذشته حرف از واگذاري اين 
دو تيم تا پايان سال به ميان آمده است،  حتي به گفته رئيس كارگروه نظارت بر واگذاري اين دو تيم، 

مشتريان پر و پا قرصي هم براي آنها جلو آمده اند. حسن زماني مي گويد: 
»خريداران پر و پا قرص پشت در ايستاده اند كه همه از بخش خصوصي 
هستند. با توجه با وعده سازمان خصوصي سازي احتمال واگذاري اين 

دو باشگاه تا قبل از پايان سال وجود دارد.« البته جناب زماني مطابق 
معمول حرف هاي ديگري در رابطه با درآمدزايي دو باشگاه و مفيد 
بودن واگذاري آنها براي فوتبال هم بيان كرد، حرف هايي تكراري 
كه به نظر مي رس��د مثل بقيه حرف ها تنها براي پركردن وقت 

كاري آقايان و سركارگذاشتن هواداران دو تيم باشد.

سعيد احمديان

دنيا حيدري
   گزارش


